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§83 

Förändring av ärendelistan 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ordföranden anmäler ett extraärende kring uppdrag samt val av kommunal styrgrupp Gryaab 
AB. Ordföranden meddelar att extraärendet kommer att behandlas efter information om 
lokalresursplan.  
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§84 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2226741 KS2022/24-2  protokoll CSG 2022-01-19 signed 
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§85     KS2022/79 

 
Dialogmöte 2022 med Västtrafik  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar svar på frågor om kollektivtrafiken inför dialogmöte med Västtrafik 
2022. 
 

Ärendet 
Västra Götalandsregionen är ensam ägare och ansvarar för den allmänna kollektivtrafiken sedan 
skatteväxling gjordes år 2011. Västtrafik ombesörjer den allmänna kollektivtrafiken utifrån de mål 
och riktlinjer som beslutats av Västra Götalandsregionen. För att den allmänna kollektivtrafiken 
ska var miljömässigt och ekonomiskt hållbar enligt Västra Götalandsregionen skall en linje/tur ha 
minst 8 passagerare per tur året runt och/eller en täckningsgrad på minst 33 procent. 
  
Varje år vill Västtrafik ha skriftligt svar på frågor från respektive kommun inför vad Västtrafik 
kallar ett dialogmöte. Frågorna rör utvecklingen i kommunen under de kommande tre åren och 
som har en påverkan på kollektivtrafiken; befolkningsökning, infrastruktur och resbehov, 
utbyggnadsområden med inflyttning respektive avvecklingsområden. Svaren utgör också viktig 
input till framtagande av utvecklingsplaner för kollektivtrafiken. Västtrafik vill ha de skriftliga 
svaren senast 2022-06-03. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar svar på frågor om kollektivtrafiken inför dialogmöte med Västtrafik 
2022. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Dialogmöte 2022 med Västtrafik 
 Dialogmöten 2022 Västtrafik (mail) 
 Frågor att besvara inför dialogmötet 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§86     KS2022/89 

 
Årsredovisning 2021 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2021 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund. Förbundsdirektionen och de enskilda ledamöterna i densamma beviljas 
ansvarsfrihet. 
 

Ärendet 
Direktionen för Boråsregionen har behandlat årsredovisning 2021 på sammanträde 2022-02-25, § 
8, och beslutat att årsredovisning 2021 för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund godkänns 
och översänds tillsammans med revisionsberättelsen till medlemskommunerna samt Södra hälso- 
och sjukvårdsnämnden för godkännande och prövning av ansvarsfrihet. 
  
Totalt redovisar förbundet ett positivt resultat om 80 tkr gentemot budget vilket är i paritet 
med resultatet 2020. Prognos för helårsresultat i samband med delårsbokslutet var ett negativt 
resultat om 1 800 tkr i förhållande till lagd budget. De största avvikelserna är administrationen 
som redovisar ett positivt resultat om knappt 1 000 tkr, vilket är 700 tkr högre än prognosen vid 
delåret. Det positiva resultatet beror på ej utnyttjad buffert om 500 tkr, ökade intäkter till följd 
av effektiviseringar samt minskade kostnader till följd av coronapandemin. 
  
Välfärd och kompetens redovisar ett positivt resultat om 1 200 tkr jämfört med 
prognosticerat nollresultat, vilket beror på att medarbetare från basverksamheten arbetat i projekt 
och därmed finansierats av regionala och nationella medel. Navet science center prognosticerade 
vid delåret ett underskott om 2 000 tkr, där knappt 1 300 tkr var pensionskostnad av 
engångskaraktär och 700 tkr prognosticerat driftunderskott. Det totala underskottet uppgår till 1 
700 tkr, varav ca 400 tkr härrör till driften. Detta innebär att majoriteten av de minskade 
intäkterna till följd av coronapandemin har balanserats genom kostnadsreducerande åtgärder och 
alternativ finansiering. Business Region Borås samt Närvårdskontoret redovisar balanserat 
resultat vilket beror på att de interna överskotten i verksamheterna i sin helhet överförs till 
2022. Förbundets finansiella mål 2021 är att förbundets kostnader inte ska överstiga intäkterna, 
och att förbundet ska uppvisa ett eget kapital om lägst 4 000 tkr. Förbundets positiva resultat 
samt att det totala egna kapitalet vid årets utgång uppgår till 9 864 tkr innebär att de finansiella 
målen är uppnådda. Utöver de finansiella målen redovisar förbundet generellt god måluppfyllelse. 
Basverksamheten, de interna projekten samt Business Region Borås redovisar gemensamt 15 helt, 
tre delvis och två ej uppnådda mål. Dataskyddsombuden och Medarbetarcentrum uppvisar full 
måluppfyllelse, totalt 14 mål. 
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Två verksamheter uppvisar något sämre resultat. Coronapandemins påverkan på Navets 
verksamhet innebär att alla aktiviteter inte har kunnat genomföras som planerat. Fyra mål 
bedöms uppnådda, tre delvis och ett mål bedöms ej uppnått. Närvårdssamverkan Södra Älvsborg 
gör bedömningen att fyra av fem målindikatorer inte nås under året, vilket delvis kan förklaras av 
coronapandemin och uppkommen vårdskuld. Närvårdskontorets bedömning är dock att 
samverkansklimatet och samarbetet har förbättrats och stärkts och att fokus under pandemin 
varit att hålla i och hålla ut samt att hitta gemensamma lösningar och vägar för spridning av 
snabbt föränderlig information. Samtliga verksamheter har ett tydligt och långsiktigt 
Sjuhäradsperspektiv, bygger på gränsöverskridande samverkan samt främjar nytänkande. Det är 
förbundets samlade bedömning att verksamheten mot bakgrund av rådande pandemisituation når 
såväl de finansiella som verksamhetsmässiga målen och att kraven för god ekonomisk hushållning 
därmed kan anses vara uppfyllda. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2021 för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund. Förbundsdirektionen och de enskilda ledamöterna i densamma beviljas 
ansvarsfrihet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Årsredovisning 2021 för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 
 Protokollsutdrag § 8 220225 Årsredovisning 2021 Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund 
 Årsredovisning 2021 med bilagor 
 Revisionsberättelse Sjuhärads kommunalförbund 2021_signerad 
 Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund årsbokslut 2021 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§87     KS2022/74 

 
Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2021 för Södra 
Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF)  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2021 för Södra 
Älvsborgs räddningstjänstförbund (SÄRF) samt att ansvarsfrihet beviljas för förbundsdirektionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
 

Ärendet 
Förbundsdirektionen har i mars 2022 beslutat att fastställa årsredovisning och 
verksamhetsuppföljning för år 2021 samt att tillsammans med revisionsberättelse överlämna 
årsredovisning och verksamhetsuppföljning till kommunfullmäktige i respektive 
medlemskommun för bedömning av ansvarsfrihet för direktionen. Av revisionsberättelsen 
framgår att revisionen tillstyrker att fullmäktige i medlemskommunerna beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma för år 2021. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2021 för Södra 
Älvsborgs räddningstjänstförbund (SÄRF) samt att ansvarsfrihet beviljas för förbundsdirektionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2021 SÄRF 
 § 22 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2021 SÄRF 
 Årsredovisning 2021, fastställd 
 Uppföljning verksamhetens mål 2021 
 Revisionsberättelse 
 Rapport Granskning av SÄRF årsredovisning 2021_220323 

Skickas till 
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Kommunstyrelsen 
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§88     KS2022/87 

 
Årsredovisning 2021 för Tolkförmedling Väst  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2021 för 
Tolkförmedling Väst. Kommunfullmäktige föreslår även bevilja ansvarsfrihet för Direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
 

Ärendet 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som bedriver språktolkförmedling och 
översättnings-service. Medlemmar är Västra Götalandsregionen och Göteborgs Stad samt 
ytterligare 41 kommuner i Västra Götalands län, däribland Bollebygds kommun. Tolkförmedling 
Väst leds av en direktion (förbundsstyrelse) som består av förtroendevalda från 
medlemskommunerna och Västra Götalandsregionen. Bollebygds kommun är medlem i 
Tolkförmedling Väst sedan 1 januari 2019. 
 
Enligt § 16 i förbundsordningen, som samtliga medlemmar godkänt innan inträdet i förbundet, 
ska alla medlemskommuner godkänna årsredovisningen och besluta om ansvarsfrihet för 
direktionen. Bollebygds kommun har därför fått förbundets årsredovisning 2021 för 
godkännande. 
 
Direktionen beslutade på sammanträde 2022-03-25, § 468, att godkänna årsredovisningen för 
2021 och översända den till medlemmarna för godkännande och prövning av ansvarsfrihet.  
 
Årsredovisningen innehåller bland annat en förvaltningsberättelse med genomgång av 
verksamhetsmål och måluppfyllelse. Under 2021 utfördes ca 341 000 uppdrag, varav drygt 1 700 
var översättningsuppdrag. Detta var ca 16 000 fler uppdrag än vad som budgeterats för 2021. 
Årets resultat blev 5,4 mnkr att jämföra med budgeterat nollresultat. De mest efterfrågade 
språken var arabiska och somaliska. Förbundet har uppnått samtliga mål för 2021. Förbundet 
hade 1 078 aktiva tolkar och 76 aktiva översättare per 31 december. Totalt har 76 tolkar 
rekryterats under året, av dessa är 16 auktoriserade varav nio dessutom innehar 
sjukvårdsauktorisation. Även 13 översättare har rekryterats varav åtta är auktoriserade 
translatorer. Den 31 december 2021 hade förbundet ca 5 800 registrerade medlemskunder. Varje 
månad förmedlades uppdrag till ca 2 000 kunder. Totalt köptes 99,99 % av samtliga förmedlade 
uppdrag av förbundets medlemmar. Största kunden var Västra Götalandsregionen, som stod för 
ca 71 %. Under året har 58 personer varit tillsvidareanställda i förbundet vilket motsvarar en 
personalomsättning om 14,8 %.  
 
 
Under 2021 fick förbundet tre nya medlemskommuner. Pandemin och pandemisituationen i 
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samhället har påverkat verksamheten under året på olika sätt. Under året driftsattes ny 
telefoniplattform och Teams ersatte Skype. Direktionen beslutade i november att antalet kontor 
ska minskas från fyra till tre. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2021 för 
Tolkförmedling Väst. Kommunfullmäktige föreslår även bevilja ansvarsfrihet för Direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Årsredovisning 2021 Tolkförmedling Väst 
 § 468, protokollsutdrag Direktionen 
 Årsredovisning 2021 
 Revisionsberättelse 2021 Tolkförmedling Väst 
 Sakkunnigas bedömning, årsredovisning 
 Internkontrollrapport Tolkförmedling Väst 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§89     KS2022/90 

 
Partistöd 2022 - Liberalerna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (L) för år 2022 med 28 497 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. 
  
I september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet ska beslutas om kontinuerligt allteftersom 
enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, vilket Liberalerna nu gjort.  
 
Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat: 
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
 
År 2022 beräknas ett prisbasbelopp till 48 300 kr. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (L) för år 2022 med 28 497 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
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 Granskningsrapport (L) 
 Utbetalning av partistöd 2022 - Liberalerna 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§90     KS2022/95 

 
Partistöd 2022 - Moderaterna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (M) för år 2022 med 57 477 kr. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelseförvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning. 
 
I september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet ska beslutas om kontinuerligt allteftersom 
enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, vilket Moderaterna nu gjort.  
 
Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat: 
44 % av prisbasbeloppet/parti 
15 % av prisbasbeloppet/mandat 
 
År 2022 beräknas ett prisbasbelopp till 48 300 kr. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (M) för år 2022 med 57 477 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
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 Utbetalning av partistöd 2022 - Moderaterna 
 Granskningsrapport lokalt partistöd Moderaterna 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
 

Page 15 of 51



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-04-28 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§91     KS2022/14 

 
Svar på motion (S) om gratis mensskydd  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. 
  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att utreda 
distribution av gratis mensskydd till personer under 20 år.  
 

Ärendet 
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2022-01-18 att mensskydd ska vara gratis i 
Bollebygds kommun under tiden flickor går i grundskola och gymnasium eller är i samma ålder 
som gymnasieeleverna. Motionären vill att mensskydd ska finnas i skolan och på olika aktiviteter i 
kommunen och som gymnasieelev ska man kunna hämta på någon plats i kommunen. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-02-10, § 6, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för handläggning.  
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att kostnaden för mensskydd för alla elever i 
grundskola och grundsärskola beräknas till ca 85 tkr och till alla elever i gymnasieåldern 55 tkr. 
Total kostnad för kommunen enligt motionärens förslag skulle då bli cirka 140 tkr/år. 
  
Riksdagen har ställts sig bakom det som anförs i en motion (2021/22:1553) om att beakta 
möjligheten till kostnadsfria mensskydd till berörda invånare och tillkännagett detta för 
regeringen. Flera länder har lagstiftat om gratis mensskydd exempelvis England, Skottland och 
Nya Zeeland. Flera kommuner i Sverige har på olika sätt beslutat om gratis mensskydd i skolan 
och på kommunens arbetsplatser t.ex. Hagfors och Smedjebacken. 
  
Fria mensskydd i kommunens skolor och ev. på arbetsplatser kan anses vara en arbetsmiljöfråga. 
I skolorna i Bollebygds kommun finns idag tillgång till mensskydd i anslutning till skolsköterskans 
expedition. Utbildningsförvaltningens rektorer har redan beslutat att utrusta flera toaletter på 
varje skola med mensskydd.  Det är alltså redan en uppgift elevhälsan och skolledning har och det 
blir en del av deras uppdrag att tillse påfyllning. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är att gratis mensskydd för eleverna i kommunens 
skolor redan genomförs av utbildningsförvaltningen och inom befintlig skolpeng. Däremot att 
organisera gratis mensskydd för elever som inte går i kommunens skolor, för elever på enskilda 
grundskolor och alla gymnasieskolor samt unga vuxna upp till 19 år som inte går i skola, ca 200 
personer, är svårare att besvara och hantera. Bollebygds kommun har endast delar av 
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introduktionsprogrammet i egen regi. Alla övriga gymnasieelever går på skolor i andra 
kommuner. Dels vet vi inte om elever som inte går i kommunens skolor har tillgång till gratis 
mensskydd på den skolan eleven går på, dels finns det frågetecken om en kommun ska eller kan 
särbehandla en del av invånarna i kommunen som man gör om man går utanför avgränsningen 
skolelever och till sist skulle innebära administrativa och organisatoriska förändringar som 
bedöms vara svåra att genomföra. Budget för denna målgrupp saknas också men bör kunna 
införlivas inom ram hos utbildningsnämnden. En avgränsning på elever i grund- eller 
gymnasieskola skulle kunna vara genomförbart och då det redan bedöms finnas gratis mensskydd 
i grundskolan är det den administrativa, organisatoriska och ekonomiska delen för gymnasieelever 
som kommunen måste utreda och besluta om. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen i den del som avser att gratis 
mensskydd ska finnas för samtliga grund- och grundsärskoleelever.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att utreda 
distribution av gratis mensskydd till gymnasieelever, och att anse motionen besvarad i den del 
som avser att gymnasieelever ska erbjudas gratis mensskydd.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen i den del som avser att det 
ska införas gratis mensskydd för personer i samma ålder som gymnasieelever, personer som inte 
går i skola. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande lydelse:  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen föreslår 
att kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att utreda distribution av gratis 
mensskydd till personer under 20 år.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens, dels Michael Plogells (FR). 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet antar Michael Plogells 
(FR) förslag.  
 
 
  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (S) om gratis mensskydd 
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 Motion (S) om gratis mensskydd 
 §6 Kf Inkommen motion: Motion (S) om gratis mensskydd 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§92     KS2022/18 

 
Åtgärdsprogrammet för miljömålen – Utmaningar för ett hållbart 
Västra Götaland  

Beslut 
Arbetsutskottet skickar ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 
 

Ärendet 
Under 2021 har Länsstyrelsen tillsammans med Skogsstyrelsen och i dialog med kommuner och 
viktiga aktörer i åtgärdsarbetet reviderat det regionala åtgärdsprogrammet för miljömålen 
Utmaningar för ett hållbart Västra Götaland. Det regionala åtgärdsprogrammet för miljömålen 
beslutades i slutet av år 2021. Åtgärdsprogrammet gäller för åren 2022–2025 och berör 
regionala och lokala aktörer i Västra Götalands län. På åtgärdsprogrammets hemsida finns 
information om hur åtgärdsprogrammet har tagits fram, vilka aktörer som berörs, information 
om regionala miljömål och de globala hållbarhetsmålen samt om genomförande och arbetssätt. 
  
Uppföljningen blir ett viktigt underlag i de årliga regionala bedömningarna av miljömålen där 
åtgärder ska redovisas och där den sammanlagda effekten av åtgärderna i det regionala 
åtgärdsprogrammet bedöms. ”Detaljerat underlag om åtgärderna” kan revideras vid behov under 
åtgärdsprogrammets period 2022–2025, till exempel om nya indikatorer tas fram eller andra 
förutsättningar ändras. 
  
Varje kommun ska rapportera in till Länsstyrelsen om och vilka åtaganden i åtgärdsplanen man 
kommer att arbeta med under perioden 2022-2025. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att Bollebygds kommun relativt enkelt i nuläget 
bör kunna göra åtaganden i 10 av de 27 (huvud)punkterna, i enlighet med bilaga Blankett 
åtaganden. Under kommande år fram till 2025 bör kommunen göra fler åtaganden under 
förutsättning att det finns en god framförhållning i budget och målarbetet. I arbetet med 
framtagande av förslag till åtagande har kommunstyrelseförvaltningen samarbetat med 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun gör åtaganden i 10 punkter, enligt bilaga 
Blankett åtaganden. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Förslaget antas.  
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Beslutsunderlag 
 Åtaganden i åtgärdsprogrammet för miljömålen – Utmaningar  för ett hållbart Västra 

Götaland 2022–2025. 
 Blankett åtaganden 
 Brev till Kommunstyrelsen från Landshövdingen 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§93     KS2021/12 

 
Upphävande av utvecklingsplan Olsfors-Hultafors  

Beslut 
Ärendet återremitteras för ytterligare beredning. Ärendet återkommer till arbetsutskottet senast 
på sammanträdet 2022-08-18. 
 

Ärendet 
Behovet att ta fram en fördjupad översiktsplan för Olsfors-Hultafors angavs i ÖP 2002. 
Kommunen fattade senare ett beslut att istället för fördjupad översiktsplan upprätta en 
utvecklingsplan. Utvecklingsplan för Olsfors-Hultafors antogs av kommunfullmäktige 2008-09-
18.  
 
Utvecklingsplanens syfte var att stimulera utvecklingen i Olsfors och Hultafors, främst genom att 
föreslå nya områden för bostäder och omvandling av verksamhetsområden. Utvecklingsplanen 
angav även hur önskemål gällande natur, friluftsliv och kulturmiljö skulle tillgodoses. Underlaget 
har sedan antagandet nyttjats som stöd vid detaljplanering och bygglovgivning. 
 
Främsta fördelen med utvecklingsplan i stället för fördjupad översiktsplan angavs vara att 
utvecklingsplan likställs med ett program för detaljplanearbete, men med friare innehåll och inte 
lika styrt av plan- och bygglagen. Detta metodval skulle rendera i halverad tidsåtgång. För att 
säkra legitimiteten genomfördes en väl tilltagen och förankrande samrådsprocess.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen genomför översyn av gällande planeringsunderlag för att förenkla 
förståelsen och användandet av ny översiktsplan. Detta uppnås bland annat genom att upphäva 
äldre planeringsunderlag av övergripande karaktär (planprogram, utvecklingsplaner och dylikt) 
där ny översiktsplan anger rekommendationer.  
 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet till kommunstyrelsen 2021-06-09, § 103, med 
uppdraget att säkerställa att de aktuella förslag och åtgärder som återfinns i utvecklingsplanen 
inarbetades i den nya översiktsplanen. I återremitteringen meddelas även att när ny översiktsplan 
blivit antagen kan utvecklingsplanen behandlas och avvecklas. Ny översiktsplan antogs av 
kommunfullmäktige 2022-03-24.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige upphäver utvecklingsplan för Olsfors-
Hultafors. 
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Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet återremitteras för ytterligare beredning samt att ärendet 
återkommer till arbetsutskottet senast på sammanträdet 2022-08-18. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde och 
finner att arbetsutskottet återremitterar ärendet.  
 

Beslutsunderlag 
 Upphävande av utvecklingsplan för Olsfors-Hultafors 
 Utvecklingskarta utvecklingsplan Olsfors_Hultafors 
 §103 Kf Upphävande av utvecklingsplan Olsfors-Hultafors 

Skickas till 
Planenheten 
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§94     KS2022/47 

 
Ansökan om luftledning från Randevalla till Hindås i Bollebygds 
och Härryda kommuner - yttrande till Energimarknadsinspektionen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Energimarknadsinspektionen 
(Ei) som Bollebygds kommuns svar på ansökan om nätkoncession avseende kraftledning mellan 
Hindås-Randevalla (2011-103492). 
 

Ärendet 
2022-02-25 skickade Energimarknadsinspektionen (Ei) en begäran om yttrande över ansökan om 
nätkoncession till Bollebygds kommun. Kommunen är obligatorisk remissinstans för ärendet 
enligt §8 elförordningen (2013:208). Ansökan avser en befintlig luftledning mellan Hindås i 
Härryda och Randevalla i Bollebygd, vilken byggdes ut år 1975. Vattenfall Eldistribution AB vill 
fortsätta använda kraftledningen och har därför ansökt om tillstånd för detta hos Ei. Enligt 
ellagen (1997:857) krävs det att nätägaren har ett särskilt tillstånd för ledningen, en så kallad 
nätkoncession för linje. Detta tillstånd behöver nu omprövas av Ei då 40 år har gått sedan 
ledningen byggdes ut. 
  
Av yttrandet ska det särskilt framgå: 
• Om ledningen är förenlig med kommunens detaljplaner och områdesbestämmelser  
• Om ledningen passerar nära skolor, förskolor eller annan liknande verksamhet 
• Om kommunen anser att de skyddsåtgärder sökanden avser vidta är tillräckliga  
• Annan information som kommunen anser är av betydelser för Ei:s prövning 
  
Inom ramen för tillståndsansökan genomfördes ett undersökningssamråd för ärendet år 2018. 
Bollebygds kommun avstod från att yttra sig. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Energimarknadsinspektionen 
(Ei) som Bollebygds kommuns svar på ansökan om nätkoncession avseende kraftledning mellan 
Hindås-Randevalla (2011-103492). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
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 Begäran om yttrande över ansökan om nätkoncession 2011-103492 
 Yttrande över ansökan om nätkoncession 2011-103492 
 Ansökan avser luftledning från Randevalla till Hindås i Bollebygd- och Härryda 

kommuner 
 Begäran om yttrande till Bollebygd kommun . Ansökan avser luftledning från Randevalla 

till Hindås i Bollebygd- och Härryda kommuner 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§95     KS2022/48 

 
Ansökan om luftledning vid Hultafors i Bollebygd kommun - 
yttrande till Energimarknadsinspektionen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Energimarknadsinspektionen 
(Ei) som Bollebygds kommuns svar på ansökan om nätkoncession avseende kraftledning mellan 
Olsfors och Hultafors (2017-100745). 
 

Ärendet 
2022-02-25 skickade Energimarknadsinspektionen (Ei) en begäran om yttrande över ansökan om 
nätkoncession till Bollebygds kommun. Kommunen är obligatorisk remissinstans för ärendet 
enligt §8 elförordningen (2013:208). Ansökan avser en befintlig luftledning mellan Olsfors och 
Hultafors i Bollebygds kommun. Energimyndigheten meddelade Vattenfall Eldistribution AB år 
2004 avseende rätt att bygga och använda ledningen. Vattenfall vill fortsätta använda 
kraftledningen och har därför ansökt om tillstånd för detta hos Ei. Enligt ellagen (1997:857) krävs 
det att nätägaren har ett särskilt tillstånd för ledningen, en så kallad nätkoncession för linje.  
 
Av yttrandet ska det särskilt framgå: 
• Om ledningen är förenlig med kommunens detaljplaner och områdesbestämmelser  
• Om ledningen passerar nära skolor, förskolor eller annan liknande verksamhet 
• Om kommunen anser att de skyddsåtgärder sökanden avser vidta är tillräckliga  
• Annan information som kommunen anser är av betydelser för Ei:s prövning 
 
Inom ramen för tillståndsansökan genomfördes ett undersökningssamråd för ärendet år 2018. 
Bollebygds kommun avstod från att yttra sig. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Energimarknadsinspektionen 
(Ei) som Bollebygds kommuns svar på ansökan om nätkoncession avseende kraftledning mellan 
Olsfors och Hultafors (2017-100745). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Begäran om yttrande över ansökan om nätkoncession 2017-100745 
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 Yttrande över ansökan om nätkoncession 2017-100745 
 Ansökan avser en luftledning vid Hultafors i Bollebygds kommun 
 Begäran om yttrande till Bollebygd kommun. Ansökan avser en luftledning vid Hultafors 

i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§96     KS2022/46 

 
Ansökan om luft- och markledning från Sjömarken till Bollebygd - 
yttrande till Energimarknadsinspektionen  

Beslut 
Ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från arbetsutskottet.  
 

Ärendet 
2022-02-25 skickade Energimarknadsinspektionen (Ei) en begäran om yttrande över ansökan om 
nätkoncession till Bollebygds kommun. Kommunen är obligatorisk remissinstans för ärendet 
enligt §8 elförordningen (2013:208). Ansökan avser en befintlig luft- och markledning mellan 
Sjömarken i Borås och Rinna i Bollebygd, vilken byggdes ut år 1975. Vattenfall Eldistribution AB 
vill fortsätta använda kraftledningen och har därför ansökt om tillstånd för detta hos Ei. Enligt 
ellagen (1997:857) krävs det att nätägaren har ett särskilt tillstånd för ledningen, en så kallad 
nätkoncession för linje. Detta tillstånd behöver nu omprövas av Ei då 40 år har gått sedan 
ledningen byggdes ut.  
 
Av yttrandet ska det särskilt framgå: 
• Om ledningen är förenlig med kommunens detaljplaner och områdesbestämmelser  
• Om ledningen passerar nära skolor, förskolor eller annan liknande verksamhet 
• Om kommunen anser att de skyddsåtgärder sökanden avser vidta är tillräckliga  
• Annan information som kommunen anser är av betydelser för Ei:s prövning  
 
Inom ramen för tillståndsansökan genomfördes ett undersökningssamråd för ärendet år 2018. 
Flera parter yttrade sig, däribland Bollebygds kommun. Kommunen belyste särskilt beståndet av 
flodpärlmussla i Sörån och att vara varsam vid underhållsarbete av befintliga stolpar/ 
ledningsgator.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Energimarknadsinspektionen 
(Ei) som Bollebygds kommuns svar på ansökan om nätkoncession avseende kraftledning mellan 
Sjömarken-Bollebygd (2011-103491). 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
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 Begäran om yttrande över ansökan om nätkoncession 2011-103491 
 Yttrande över ansökan om nätkoncession 2011-103491 
 Ansökan avser en luft- och markledning från Sjömarken till Bollebygd i Bollebygd- och 

Borås kommuner 
 Begäran om yttrande över ansökan om nätkoncession 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§97     KS2021/66 

 
Beslut om remiss av bostadsförsörjningsprogram 2022-2026  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut förslag till bostadsförsörjningsprogram på remiss. 
 
Kommunstyrelsen beslutar även att utöka styrgruppen för arbetet med 
bostadsförsörjningsprogrammet. En representant vardera från KD, L, MP och SD som även 
sitter i kommunfullmäktige ska bjudas in till styrgruppen utöver de befintliga representanterna 
som beslutades av kommunstyrelsen 2021-04-13, § 60. 
 

Ärendet 
I januari 2021 gav kommunstyrelsen plan- och exploateringsenheten i uppdrag att uppdatera 
riktlinjerna för bostadsförsörjningen, enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar 
(SFS 2000:1383). Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska, enligt lagen, antas av 
kommunfullmäktige minst en gång varje mandatperiod. De ska innefatta hela kommunen och 
redogöra för kommunens bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet, både med 
hänsyn till kommunens bostadsförsörjningsansvar och marknadens behov. Riktlinjerna ska följa 
nationella, regionala och kommunala mål och riktlinjer. 
  
Förslaget för bostadsförsörjningsprogrammet utgör Bollebygds kommuns riktlinjer samt åtgärder 
för bostadsförsörjningen, vilka bland annat baseras på översiktsplanens mål samt en befolknings- 
och bostadsmarknadsanalys. Programmet anger dels vad som ska uppnås inom 
bostadsförsörjningen i kommunen och dels hur det ska ske. Det är ett strategiskt styrdokument 
för kommunen att vända sig till när det kommer till bostadsplanering, och ett viktigt arbete för att 
stärka Bollebygd som en attraktiv boendekommun. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningen leder arbetet med bostadsförsörjningsprogrammet men förslaget 
har tagits fram av en kommunal arbetsgrupp med olika kompetensområden från olika 
förvaltningar, för att försöka få en genomarbetad och nyanserad slutprodukt. En politisk 
styrgrupp tillsattes av kommunstyrelsen 2021-04-13 §60 för att granska och besluta om 
programmets innehåll och struktur. Även politiska förankringar och referensarbeten har skett 
tillsammans med socialnämnden och kommunpolitiker under arbetets gång. 
  
Enligt lag (SFS 2000:1383) ska kommunen ge länsstyrelsen, regionen och eventuellt andra 
berörda regionala organ tillfälle att yttra sig över planeringen med bostadsförsörjningen. 
Remissförslaget ger dessa aktörer, samt grannkommuner och kommunens nämnder och politiska 
partier, möjlighet att lämna sina synpunkter på programmet.  
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut förslag till bostadsförsörjningsprogram på remiss.  
 
Kommunstyrelsen beslutar även att utöka styrgruppen för arbetet med 
bostadsförsörjningsprogrammet. En representant vardera från KD, L, MP och SD som även 
sitter i kommunfullmäktige ska bjudas in till styrgruppen utöver de befintliga representanterna 
som beslutades av kommunstyrelsen 2021-04-13, § 60. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Beslut om remiss för bostadsförsörjningsprogram 2022-2026 
 Sändlista remissinstanser 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§98     KS2018/64 

 
Återbruksprojekt i Bollebygds kommun, Tur i Retur - information  

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Maria E Johansson, enhetschef socialförvaltningen, och Anneli Svensson, verksamhetschef 
socialförvaltningen, redogör för återbruksprojektet i kommunen. 
  
Bakgrund 
2014 Motion om inrättande av ett återbruk (KS2014/102) bifölls av kommunfullmäktige och 
uppdrag gavs till dåvarande bildnings- och omsorgsnämnden, i samverkan med 
samhällsbyggnadsnämnden, att under 2015 utreda förutsättningarna för en återbruksverksamhet. 
2018 ”PM Återbruksprojekt i Bollebygds kommun Tur i Retur” (KS2018/64) färdigställdes med 
ett förslag på hur ett återbruksarbete skulle kunna genomföras i kommunen och lyftes till 
kommunstyrelsen som gav i uppdrag till bildnings- och omsorgsnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden att samarbeta kring att bygga upp en återbruksverksamhet. Därefter 
följde en personalomsättning av samtliga involverade enhetschefer som tagit fram underlaget 
vilket bidrog till att utvecklingsarbetet stannade av. 
2019 Under våren togs ett omtag på initiativ av berörda enhetschefer inom socialförvaltningen 
och samhällsbyggnadsförvaltningen för att återuppta och revidera planerna för en 
återbruksverksamhet, med utgångspunkt i PM från 2018. Enhetscheferna gjorde bedömningen 
att en återbruksverksamhet behövde en annan resurssättning än vad som framkom i PM:et, 
utifrån verksamheternas nuläge och behov. I det här skedet lyftes inte projektplaneringen vidare 
till förvaltningsledningen. 
2020 återupptogs arbetet och planeringen av återbruksverksamheten av socialförvaltningens 
verksamhetschef. På initiativ av Stadsmissionen inleddes en dialog om IOP (idéburet offentligt 
partnerskap) 
2021 skrevs ett IOP-avtal mellan socialnämnden och Stadsmissionen som ett första steg mot ett 
återbruk som berörde samarbete mellan Daglig verksamhet samt Stadsmissionen, rörande deras 
insamlingar. I slutet av 2021 förde socialförvaltningen en dialog med Stadsmissionen kring 
fortsatt samverkan och då lyftes möjligheten under 2022 förlänga och utvidga IOP-avtalet för att 
även omfatta samverkan kring en återbruksverksamhet med fokus på den lokala cirkulära 
ekonomin. 
  
Nuläge 
Från och med januari 2022 har socialnämnden ingått i ett IOP med Stadsmissionen. Det 
huvudsakliga målet med partnerskapet är att samarbeta kring sysselsättningsinsatser till personer 
som är i behov av daglig verksamhet eller har svårigheter att etablera sig på arbetsmarknaden i 
Bollebygds kommun. 
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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Beslutsunderlag 
 Återbruk Bollebygd KSAU 
 IOP Bollebygds kommun och Göteborgs stadsmission 
 Rapport, Återbruksprojekt Bollebygds Kommun Tur i Retur 
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§99     KS2022/93 

 
Uppföljningsrapport april 2022, kommunstyrelsen - information  

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Daniel Aronsson redogör muntligt för uppföljningsrapporten april 2022, för 
kommunstyrelsen.  
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§100     KS2022/84 

 
Uppföljningsrapport april 2022, Bollebygds kommun - information  

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Daniel Aronsson redogör muntligt för uppföljningsrapporten april 2022, för 
Bollebygds kommun.  
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§101     KS2022/67 

 
Budgetunderlag kommunstyrelsen, 2023-2025  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar upprättat budgetunderlag för kommunstyrelsen 2023-2025. 
 

Ärendet 
Enligt kommunens styrmodell är det mål- och budgetförutsättningar som är det första underlaget 
som tas fram i den årliga planerings- och budgetprocessen. Mål- och budgetförutsättningarna tas 
fram kommungemensamt och behandlas i kommunstyrelsen i februari. Därefter ska respektive 
nämnd upprätta förslag till budgetunderlag som beskriver konsekvenserna av den preliminärt 
tilldelade ramen samt kompletterande information/specificering av förändrade behov. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar upprättat budgetunderlag för kommunstyrelsen 2023-2025. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Budgetunderlag kommunstyrelsen, 2023-2025 
 Budgetunderlag kommunstyrelsen 2023-2025 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§102 

Information om lokalresursplan 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Kommunchef Monica Holmgren och ekonomichef Daniel Aronsson redogör muntligt för 
aktuellt läge med lokalresursplan för Bollebygds kommun.  
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§103     KS2022/107 

 
Uppdrag och kommunal styrgrupp Gryaab AB  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att formulera de frågor som det 
fortsatta arbetet föranleder samt att förvaltningen föreslår hur en styrgrupp ska se ut. 
 

Ärendet 
Då förutsättningarna kraftigt har förändrats jämfört med tidigare beslut om framtida lösning för 
kommunens spillvatten behöver frågan på nytt beredas och utredas. För att leda det arbetet 
behöver en strategisk styrgrupp i kommunen tillsättas.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i 
uppdrag att formulera de frågor som det fortsatta arbetet föranleder samt att förvaltningen 
föreslår hur en styrgrupp ska se ut. Förslaget antas.  
 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§104     KS2021/190 

 
Svar på motion (-) om ny idrottsanläggning  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Mathias Carlzon (-) föreslår i motion daterad 2021-06-10 att kommunfullmäktige uppdrar till 
kommunstyrelsen att undersöka Hestrafors som lokalisering av en idrottshall. Motionären 
menar att behovet av idrottshall är stort och det finns föreningar som inte orkar vänta längre utan 
skissar på att bygga själva. Motionären anser att kommunen ser ut att tappa initiativet och därmed 
inte stöttar föreningslivet, och vill att kontakt tas med Hestrafors IF som idag inte bara har en 
anläggning med fotbollsplaner utan även Bollebygds enda motionsspår med belysning. 
Föreningen har också mark som borde kunna rymma en idrottshall. Kommunfullmäktige har på 
sammanträde 2021-09-16, § 128, remitterat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
I handläggningen av motionssvaret har samhällsbyggnadsförvaltningen tillfrågats. Förvaltningen 
ser behov av att arbeta med frågorna om användning och utveckling av kommunens grönytor, 
parker och friluftsområden (inkl. idrottsanläggningar) på ett långsiktigt och hållbart sätt. I 
kommunens budget för 2022–2024 gavs samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en 
fördjupad översiktsplan (FÖP) under 2022, och i det uppdraget kommer frågor om grönytor och 
rekreationsområden att tas med. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (-) om ny idrottsanläggning 
 Motion (-) om ny idrottsanläggning 
 §128 Kf Inkommen motion: Motion (-) om ny idrottsanläggning 

Skickas till 
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Kommunstyrelsen 
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§105     KS2020/257 

 
Svar på medborgarförslag om tennisbana i Bollebygd  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. Inom ramen för kommunens arbete med 
fördjupad översiktsplan (FÖP) finns möjlighet att utreda plats för byggnation av en ny tennisbana 
i Bollebygd, och klargöra hur en sådan plats ska användas. 
 

Ärendet 
Lavin Thelin föreslår i medborgarförslag inkommet 2020-11-09 att Bollebygds kommun bygger 
en tennisbana i centrala Bollebygd så att barn/ungdomar själva kan ta sig dit och spela tennis. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2020-12-09, § 154, överlämnat medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för handläggning och beslut. I handläggningen av förslaget har 
samhällsbyggnadsförvaltningen tillfrågats. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser behov av att arbeta 
med frågorna om användning och utveckling av kommunens grönytor, parker och 
friluftsområden på ett långsiktigt och hållbart sätt. I kommunens budget för 2022–2024 gavs 
samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en fördjupad översiktsplan (FÖP) under 2022, 
och i det uppdraget kommer frågor om grönytor att tas med. 
  
De ekonomiska konsekvenserna av att anlägga tennisbanor i Bollebygd är svåra att förutse innan 
en lokalisering är vald och innan förvaltningen vet om det finns en förening som kan bistå i 
skötsel. Om en central yta väljs för tennisverksamhet bör de ekonomiska konsekvenserna 
förutom iordningsställande och skötsel också ta hänsyn till vilka värden ytan skulle skapa om den 
användes för t.ex. bostadsbyggnation. Ur ett barnkonsekvenstänk bör anordnande av 
tennisplaner i centrala Bollebygd ha positiva konsekvenser för barn. Kommunstyrelse-
förvaltningens förslag om att studera hur kommunens grönområden ska utvecklas långsiktigt 
bedöms ha ännu mer positiva konsekvenser för barn, eftersom man också kommer studera 
långsiktiga lokaliseringar samt hur drift och skötsel ska skötas. Om t ex en tennisbana ska 
anläggas behöver den förmodligen kopplas till en idrottsförening som kan tänka sig att sköta 
banan. Att knyta föreningar till skötseln av grönområden gör också att kommunen vet att det 
finns långsiktiga aktörer och minskar risken för att ytor som kommunen gjort investeringar i 
förfaller. 
  
Både kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden har svarat på en stor mängd medborgar-
förslag, motioner och andra initiativ som alla syftar till att utveckla kommunens olika 
grönområden, samtidigt har man i uppdrag att arbeta med att skapa förtätningsprojekt på 
kommunal mark. Samhällsbyggnadsförvaltningen vill med uppdraget om att ta fram fördjupat 
planeringsunderlag öka kunskapsläget om grönytornas funktioner, inte bara för människor utan 
även som spridningskorridorer för djur och växter. För att kunna arbeta med förtätning och 
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utveckling av grönområdena behöver ett planeringsunderlag tas fram. Underlaget ska visa var 
kommunen kan förtäta med bostäder men också ligga till grund för beslut om drift och 
anläggning av olika typer av motionsanläggningar, parker, lekplatser, och exempelvis vilka 
grönområden som ska finnas där människor inte ska vistas för att det stör växt- och djurlivet. 
Med hjälp av ett sådant planeringsunderlag får förvaltningen dessutom bättre insikt kring frågor 
om lokalisering, trafikflöden, risk för störningar/buller, trygghetsaspekter, skyddade arter, 
ekonomiska förutsättningar etc. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det är viktigt att använda verktyget med en fördjupad 
översiktsplan för att se på alla grönområden samtidigt och utifrån en rad olika aspekter och 
önskemål välja de ytorna som är lämpligast på lång sikt. En annan fördel med att låta 
investeringar i grönområdena föregås av en fördjupad översiktsplan är att en sådan process 
garanterar en demokratisk insyn, genom exempelvis medborgardialoger där allmänheten ges 
möjlighet att yttra sig, vilket skapar en vidare förståelse för de olika områdenas 
planeringsförutsättningar samt en större demokratisk förankring. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är därför att ett beslut om nyanläggning av tennisplan 
bör tas efter att en FÖP har antagits politiskt. Då kan samhällsbyggnadsnämnden enklare bedöma 
vilka investeringar i grönområden som ska prioriteras och vilka platser den typen av investeringar 
ska uppföras på. Frågan om lokalisering av olika idrottsplats- och rekreationsområden bör med 
andra ord hanteras i ett större sammanhang. Det finns flera olika önskemål om nya grönytor, att 
anordna en tennisplan bör ställas mot andra förfrågningar som fotbollsplaner, utegym, 
beachvollybollplaner m.m. Att hitta ytor som lämpar sig för tennisverksamhet kan ingå som en 
del av uppdraget att ta fram en FÖP. För att trygga skötsel bör förvaltningen också involvera 
kommunens kultur- och fritidsfunktion för att studera om det finns en förening som kan tänka 
sig att åta sig skötseln eller ansvara för platsen på annat sätt. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. Inom ramen för kommunens arbete med 
fördjupad översiktsplan (FÖP) finns möjlighet att utreda plats för byggnation av en ny tennisbana 
i Bollebygd, och klargöra hur en sådan plats ska användas. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om att bygga en tennisbana 
 Medborgarförslag om tennisbana i Bollebygd_maskad 
 §154 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om tennisbana i Bollebygd 

Skickas till 
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Kommunstyrelsen 
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§106     KS2021/120 

 
Svar på medborgarförslag om gammal tennisplan i Erikstorp  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget. 
 

Ärendet 
Henrik Arnquist föreslår i medborgarförslag daterat 2021-03-23 att kommunen rustar upp 
tennisplanen mellan Syllvägen och Barkvägen i Bollebygd. Förslagsställaren vill att ytan ska sopas 
och skötas och att den föres med t. ex Kingplan, basketkorg eller hopphage. Kommunfullmäktige 
har på sammanträde 2021-04-29, § 48, överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut. I handläggningen av förslaget har samhällsbyggnadsförvaltningen 
tillfrågats. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser behov av att arbeta med frågorna om användning 
och utveckling av kommunens grönytor, parker och friluftsområden på ett långsiktigt och hållbart 
sätt. I kommunens budget för 2022–2024 gavs samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram 
en fördjupad översiktsplan (FÖP) under 2022, och i det uppdraget kommer frågor om grönytor 
att tas med. 
  
Kostnaden för att sopa befintlig tennisplan och måla dit rutor för t ex Kingplan bedöms vara låg. 
Även om ytan i ett senare skede tas i anspråk för byggnation så är det inga stora investeringar 
som går förlorade. Kommunens park och avfallsenhet bedömer att kostnaden för att 
iordningställa ytan är 5000 kr, under förutsättning att man inte behöver lägga ny asfalt. Dock 
kommer kommunen inte att återkommande sköta ytan då den finns med i ett område som är 
utpekat för att studera förtätning. 
  
Om medborgarförslaget bifalls och ytan borstas av och iordningställs med t ex en plan för att 
spela King bedöms det ha positiva konsekvenser för barn, dock kan det positiva vändas till 
negativa konsekvenser om ytan senare tas i anspråk för byggnation. Att kommunen först 
iordningställer en yta och sedan bebygger den kan göra att barnen upplever sig förbisedda och att 
löften sviks. Dock borde en yta med Kingplaner kunna erbjudas på nytt ställe som ersättning. 
Processerna för att utreda om ytan ska bebyggas eller användas på annat sätt är lång och ytan bör 
kunna användas för lek under tiden.  
  
Både kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden har svarat på en stor mängd medborgar-
förslag, motioner och andra initiativ som alla syftar till att utveckla kommunens olika 
grönområden, samtidigt har man i uppdrag att arbeta med att skapa förtätningsprojekt på 
kommunal mark. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningen vill med uppdraget om att ta fram fördjupat planeringsunderlag 
öka kunskapsläget om grönytornas funktioner, inte bara för människor utan även som 
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spridningskorridorer för djur och växter. För att kunna arbeta med förtätning och utveckling av 
grönområdena behöver ett planeringsunderlag tas fram. Underlaget ska visa var kommunen kan 
förtäta med bostäder men också ligga till grund för beslut om drift och anläggning av olika typer 
av motionsanläggningar, parker, lekplatser, och exempelvis vilka grönområden som ska finnas där 
människor inte ska vistas för att det stör växt- och djurlivet. Med hjälp av ett sådant 
planeringsunderlag får förvaltningen dessutom bättre insikt kring frågor om lokalisering, 
trafikflöden, risk för störningar/buller, trygghetsaspekter, skyddade arter, ekonomiska 
förutsättningar etc. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det är viktigt att använda verktyget med en fördjupad 
översiktsplan för att se på alla grönområden samtidigt och utifrån en rad olika aspekter och 
önskemål välja de ytorna som är lämpligast på lång sikt. En annan fördel med att låta 
investeringar i grönområdena föregås av en fördjupad översiktsplan är att en sådan process 
garanterar en demokratisk insyn, genom exempelvis medborgardialoger där allmänheten ges 
möjlighet att yttra sig, vilket skapar en vidare förståelse för de olika områdenas 
planeringsförutsättningar samt en större demokratisk förankring. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning är att en upprustning av tennisplanen bör kunna 
göras, men att det är viktigt att samtidigt betona att den långsiktiga planen för området ska tas 
fram i kommunens arbete med en fördjupad översiktsplan. Den fördjupade översiktsplanen ska 
reda ut vilka av kommunens grönområden som ska användas för rekreation och lek och vilka 
grönområden som kan tas i anspråk för bebyggelse. Frågan om långsiktig lokalisering av olika 
idrottsplats- och rekreationsområden bör hanteras i ett större sammanhang. På den aktuella 
platsen där tennisplanen ligger är den inom ett område som i översiktsplanen är utpekat som 
förtätningsområde, men då åtgärden att iordningställa ytan för lek bedöms vara liten bör ytan 
därför kunna användas för lek till dess att kommunen bestämmer något annat. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om gammal tennisplan i Erikstorp 
 Medborgarförslag gällande gammal tennisplan i Erikstorp_Bortredigerad 
 §48 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag gällande gammal tennisplan i 

Erikstorp 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§107     KS2020/158 

 
Kommunernas klimatlöften - enkätsvar  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att ställa sig bakom svaren i enkäten och ger kommunchef i uppdrag 
att svara i det webbformulär som finns. 
 

Ärendet 
"Klimat 2030 - Västra Götaland ställer om" är en kraftsamling som drivs av Västra 
Götalandsregionen och Länsstyrelsen Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. Alla 
kommuner i länet har undertecknat målet att Västra Götaland till 2030 ska vara en 
fossiloberoende region. För två år sedan initierades satsningen Kommunernas klimatlöften för att 
stötta kommunerna att ta nästa steg i sitt klimatarbete. Kommunerna i Västra Götaland antog 326 
klimatlöften för 2021, varav nära 90 % genomfördes eller påbörjades. Inför 2022 har 
kommunerna antagit 426 klimatlöften. 
  
En utvärdering av Kommunernas klimatlöften genomförs just nu. Svaren från kommunerna blir 
ett viktigt underlag för hur satsningen kan komma att fortsätta samt hur Klimat 2030:s stöd till 
kommunerna utformas framöver. Sista dag att svara är 2022-05-31. Varje kommun är fri att 
avgöra hur den politiska avstämningen sker. Enkäten/svaren ska fyllas i i ett webbformulär vilket 
kommer att ske efter förankring och beslut i kommunstyrelsen. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ställa sig bakom svaren i enkäten och ger kommunchef i uppdrag 
att svara i det webbformulär som finns. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Enkätsvar om kommunernas klimatlöften våren 2022 
 Enkät Kommunernas klimatlöften våren 2022 
 Enkät Kommunernas klimatlöften våren 2022 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§108     KS2022/85 

 
Uppmuntran till medarbetarna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att KUL-pengen för år 2022 ska 
höjas till 1750 kr/medarbetare. Medel om 975 tkr tas från det budgeterade 
resultatet. Kommunstyrelsen, genom kommunstyrelseförvaltningen, ansvarar för att ta fram 
skatteverkets regler och göra dem kända i kommunens förvaltningar så att respektive enhetschef 
vet vad man har att förhålla sig till. 
 

Ärendet 
Under 2020 och 2021 har pandemin inneburit att alla verksamheter och alla medarbetare ständigt 
har fått vara beredda att ändra sina arbetsuppgifter och verksamhetsinnehåll för att anpassa sig 
efter restriktioner från statliga myndigheter och regering samt den personal som funnits tillgänglig 
dag för dag. Med anledning av den situation som varit och till viss del fortfarande råder utifrån 
pandemin har medarbetarna i Bollebygds kommun arbetat hårt under två år och visat på stor 
lojalitet mot arbetsgivaren. Utan det goda medarbetarskapet hade verksamheterna inte kunnat 
bedrivas med så liten påverkan som möjligt och med en fortsatt goda kvalitet som det gjorts 
under 2020 och 2021. 
 
Kommunstyrelsen har lämnat ett uppdrag till kommunstyrelseförvaltningen som ska belysa vilka 
möjligheter till extra uppskattning till medarbetarna som är möjliga att genomföra. Förvaltningen 
har i samråd med kommunledningsgruppen samt fackliga parter i den centrala 
samverkansgruppen (CSG) tagit fram följande insatser som man ser som möjliga. 
 
Bonus på lönen; Alla medarbetare skulle kunna ges en extra bonuslön, som en engångsföreteelse 
2022. Detta är skattepliktigt och kommer att läggas som en engångsskatt på ca 60 % för den 
enskilde. Om den enskilde medarbetaren ska få ut 2 000 kr blir kostnaden/utgiften för 
kommunen ca 4,5 mnkr. 
 
Extra semesterdagar; Alla medarbetare skulle kunna ges extra semesterdagar 2022. Det är svårt att 
beräkna kostnaden för kommunen i denna fråga då behovet av vikarietäckning ser så olika ut. 
Gör man en generell kostnadsberäkning på en vikarietäckning på 70 % skulle det innebära en 
kostnad för enbart vikarier på 800 tkr/dag. 2 extra dagar genererar då en kostnad för kommunen 
motsvarande 1,6 mnkr, 5 dagar 4 mnkr. Att notera är att många medarbetare under två år inte 
kunnat ta ut flex eller semesterdagar fullt ut och det är svårt för många redan idag att ta ut de 
dagar och tid man har samlat på sig. 
 
Gåva/presentkort; En gåva från arbetsgivaren är en skattepliktig förmån. Men det finns några 
undantag såsom julgåvor, jubileumsgåvor och minnesgåvor. Dessa gåvor är skattefria för den 
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anställde så länge gåvans marknadsvärde inte överstiger det skattepliktiga beloppet. Julgåva är 
skattefri om värdet inte överstiger 500 kronor (inklusive moms). 
 
Gemensam upplevelse, kommun eller enhetsnivå; KUL-pengen skulle kunna ökas 2022 så att 
enheterna och medarbetarna kan genomföra en gemensam aktivitet som är av annan karaktär än 
normal aktivitet för KUL-peng. KUL-peng är idag 250 kr/medarbetare och år. 
 
En höjning till 1000 kr/medarbetare skulle innebära en ökad kostnad för kommunen 
motsvarande knappa 490 tkr. 
En höjning till 1500 kr/medarbetare skulle innebära en ökad kostnad för kommunen 
motsvarande dryga 800 tkr. 
En höjning till 1750 kr/medarbetare skulle innebära en ökad kostnad för kommunen 
motsvarande dryga 975 tkr. 
En höjning till 2000kr/medarbetare skulle innebära en ökad kostnad för kommunen motsvarande 
1.1 mnkr. 
 
KUL-peng kan anses som en skattefri personalförmån med stöd i att det kan vara en av följande 
aktiviteter listade nedan. Exempel på skattefria personalvårdsförmåner (från Skatteverkets 
hemsida) 
•Motionsaktiviteter, massagebehandlingar eller gymkort som arbetsgivaren bestämmer och direkt 
betalar för. Till exempel tillgång till gym eller massage på arbetsplatsen. 
•Kaffe, frukt och annan enklare förtäring i samband med arbetet, som inte kan ses som en måltid. 
•Trivselutflykter. 
Notera att flera enheter normala år inte kan genomföra KUL-pengsaktivitet då det är svårt att 
tömma en hel enhet/avdelning på en och samma gång framförallt i de verksamheter där det krävs 
att man sätter in vikarier för att kunna gå ifrån. 
 
Höja friskvårdsbidraget innevarande år; Friskvårdsbidrag kan lämnas upp till en summa av 5 000 
kr som skattefri personalförmån. Friskvårdsbidraget är för närvarande 1500 kr.  
En höjning av bidraget 2022 till 2000 kr innebär en ökad kostnad motsvarande dryga 300 tkr för 
kommunen. 
En ökning till 3000 kr innebär en ökad kostnad motsvarande knappa 1 mnkr för kommunen. 
En ökning av bidraget till 5 000 kr innebär en ökad kostnad motsvarande knappa 2,2 mnkr för 
kommunen. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att KUL-pengen för år 2022 ska höjas till 1750 kr/medarbetare. 
Kommunstyrelseförvaltningen ansvarar för att ta fram skatteverkets regler och göra dem kända i 
förvaltningarna så att respektive enhetschef vet vad man har att förhålla sig till. 
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Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att KUL-pengen för år 2022 ska höjas till 1750 kr/medarbetare. Medel om 975 tkr tas 
från det budgeterade resultatet. Kommunstyrelsen, genom kommunstyrelseförvaltningen, 
ansvarar för att ta fram skatteverkets regler och göra dem kända i kommunens förvaltningar så att 
respektive enhetschef vet vad man har att förhålla sig till. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels förvaltningens och dels Michael Plogells 
(FR). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
Michael Plogells (FR) förslag.  
 

Beslutsunderlag 
 Uppmuntran till medarbetare 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§109     KS2022/86 

 
Hållbar organisation  

Ärendet 
Under våren 2021 genomfördes en workshop, en utbildningsdag, för alla förtroendevalda, alla 
chefer samt fackliga parter inom området tillitsbaserad styrning och ledning. Efter det fick 
kommunchef i uppdrag att arbeta vidare med frågan och ta fram en handlingsplan för det 
fortsatta arbetet. 
 
Bollebygds kommun har valt att kalla arbetet för hållbar organisation. En hållbar organisation 
innebär många saker. Bland annat måste kommunen fortsätta arbetet med att vara en attraktiv 
arbetsgivare. Arbetet med kompetensförsörjningen är en del i den hållbara organisationen. Ett 
steg på vägen till en hållbar organisation är att öka tilliten i organisationen. Från högsta politiska 
ledning hela vägen till medarbetaren längst ut och vice versa. 
 
Med bidrag från Europeiska socialfonden har Samordningsförbundet i Sjuhärad gått in med 
externt processledarstöd som varit behjälplig i att ta fram den handlings- och tidsplan som 
efterfrågas.  
 
Handlings- och tidsplan ser ut som följer. 
För att ha ett utgångsläge att jämföra med är det viktigt att vi vet var vi som organisation befinner 
oss i dag. För att få en så bred och därmed så rättvis bild som möjligt kommer en enkät att gå ut 
till förtroendevalda och alla medarbetare kring sommaren 2022.  
 
Under tidig höst kommer alla chefer samt utvalda stödfunktioner att gå en halvdags utbildning i 
ämnet tillitsfull dialog. Alla chefer ska sedan att arbeta med ett givet material på APT under 
senhösten och vintern. Detta material och det som framkommer på APT ligger till grund för det 
fortsatta arbetet. 
 
Under sen höst kommer förtroendevalda att gå samma halvdags utbildning i ämnet tillitsfull 
dialog. 
 
Med stöd i den kunskap och det material som ges vid utbildningstillfällena ska kommunen sedan 
kunna arbeta vidare frågan på egen hand och vidareutveckla eller bygga upp den organisation 
som behövs för en tillitsfull dialog. 
 
Intern kommunövergripande processledare kommer kommunchef att vara. Förvaltningschefer 
kommer att vara processledare inom egen förvaltning. 
Kommunledningsgruppen ser positivt på arbete och har varit med och tagit fram 
handlingsplanen i samråd med den externa processledaren. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att arbetet med en hållbar organisation ska genomföras enligt den 
handlings- och tidsplan som tagits fram.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunfullmäktige ska delges information om handlings- och 
tidsplan. 
 

Beslutsunderlag 
 Hållbar organisation 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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